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خبر

بهداشت و سلامت

آموزش

»دبیر کمیته علمی کشوری کووید 1۹« 
خبر داد:

جزئیات طرح هوشمندسازی 
قرنطینه اعلام شد

دبیر کمیته علمی کشوری کووید ۱۹ جزییات طرح سامانه 
هوشمند برای محدودیت های کرونایی و قرنطینه را توضیح 
داد، دکتر حمیدرضا جماعتی در گفت وگویی، درباره جزئیات 
سامانه هوشمند برای محدودیت های کرونایی و قرنطینه، 
گفت: سامانه هوشمند برای محدودیت ها و قرنطینه در کمیته 
علمی کشوری کرونا مورد بحث قرار گرفت و این سامانه به 
صورت پایلوت در سه استان آذربایجان غربی، کردستان و 
قزوین در حال انجام است و قرار شد نتایج پایلوت را به ما 
ارائه دهند تا ببینیم به چه صورت عمل کردند و اگر نتیجه آن 

خوب باشد، این سامانه به کل کشور گسترش پیدا می کند.
وی افزود: در قالب این طرح که در حال پایلوت است، بر 
اساس سامانه هوشمندی که طراحی شده، تمام اطلاعات 
کلیه شهروندان از حمل و نقل گرفته تا اصناف و ... مشخص 
شده و بر اساس واکسیناسیون، علائم احتمالی، تست هایی 
که برای باز بودن اصناف و ... انجام می شود، قرنطینه ها و 

محدودیت هایی را ایجاد می کنند.
دبیر کمیته علمی کشوری کرونا افزود: بر این اساس افرادی 
که گرفتار و مثبت شدند، پیگیری کرده و در قرنطینه قرار 
دوره ای  به صورت   ... و  در عین حال شرکت ها  می گیرند. 
تست هایی را انجام می دهند و اطلاعات تست ها وارد سامانه 
شده و بر اساس آن ها نتیجه می گیرند که درباره یک صنف 

خاص یا یک بخش چه اقداماتی باید انجام شود.
وی درباره نحوه نظارت بر ای این طرح، گفت: معمولا به 
وسیله استانداری ها نظارت بر اجرای آن انجام می شود و 
صنف ها، ادارات، حوزه حمل و نقل و ... در این طرح قرار 
دارند. در عین حال مجری اصلی این طرح وزارت کشور است 
و وزارت بهداشت عمدتا از نظر علمی کار را حمایت می کند و 

مجری اصلی وزارت کشور و ریاست جمهوری است.

»سخنگوی وزارت آموزش و پرورش« خبر داد:

دانش آموزان مدارس پرجمعیت احتمالا 
باید 2 روز در هفته مدرسه بروند

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش در امر بازگشایی مدارس 
با بیان اینکه پیش بینی می کنیم در نیمه دوم آبان همه 
اما  گفت:  باشند  داشته  حضوری  فعالیت  امکان  مدارس 
شرایط کرونا حاکم و اصل اساسی حفظ سلامت و رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی است و نمی توانیم از آن تخطی کنیم.

علیرضا کمرئی در گفت وگویی، در پاسخ به اینکه پیش بینی 
ماه  آبان  در  مدارس  در  دانش آموزان  میزان حضور  از  شما 
چگونه است؟ گفت: پیش بینی ما این است که در نیمه دوم 
آبان همه مدارس امکان فعالیت حضوری داشته باشند؛ اما 
شرایط کرونا حاکم است، اصل اساسی حفظ سلامت و رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی است و نمی توانیم از آن تخطی کنیم. 
وی افزود: کرونا شرایطش را به ما تحمیل می کند و اگر 
کلاس درس متراکم داشته باشیم ناچاریم دانش آموزان را 
گروه بندی کنیم که در مدارس پرجمعیت بالای ۶۰۰ دانش آموز 
با کلاس های متراکم، وضعیت متفاوت تری را رقم می زند و 
ممکن است حتی به دو روز در هفته آموزش حضوری بسنده 

کنیم و مابقی آموزش ها از طریق روش های دیگر ارائه شود.
سخنگوی وزارت آموزش و پرورش در امر بازگشایی مدارس همچنین 
با اشاره به مدارس مشمول بازگشایی در نیمه اول آبان ماه گفت: 
مدارسی که باید در نیمه اول بازگشایی شوند خودارزیابی انجام داده 
و مجوز بازگشایی از سوی مناطق دریافت کرده اند. مناطق مشخص 
کرده اند که کدام مدارسشان مشمول بازگشایی در نیمه اول و کدام 

مشمول بازگشایی از  نیمه دوم آبان ماه متناسب با الگو هستند.

محیط زیست

بررسی نحوه مدیریت آب تمدن های باستانی الهام بخش روش های فنی فعلی؛

مدیریت »بحران آب« با کمک تمدن های باستانی!
محققان و باستان شناسان در حال بررسی نحوه مدیریت 
آب تمدن های باستانی در مناطق کمیاب هستند زیرا 
این اکتشافات می تواند الهام بخش روش های فنی فعلی 
برای مقابله با خشکسالی های بدتر ناشی از تغییرات 

آب وهوایی باشد.
سیستم های  باستانی  فرهنگ های  نوشت:  ویفروم 
پیچیده مدیریت آب ازجمله سدها، سیستم های آبریز، 
مخازن زیرزمینی و قنات ها را ساختند. این سیستم ها با 
هدف به حداکثر رساندن مقدار آب باران جمع آوری شده 
و ذخیره شده در ماه های مرطوب زمستان و به حداقل  
رساندن مقدار از دست رفته آب در اثر تبخیر در ماه های 

خشک تابستان طراحی شده اند.
خشک ترین  و  گرم ترین  از  یکی  شاهد  امسال 

از  جهان  نقاط  از  بسیاری  برای  تابستان ها 
و  بودیم  آمریکا  جنوب غربی  و  کانادا  جمله 
خشکسالی های ناشی از آن بر عرضه غذا تاثیر 
منفی گذاشت و قیمت گوشت را سه برابر 
سریع تر از تورم افزایش داد. با وجود شدت 
بدترین  است  ممکن  خشکسالی ها،  این 
شرایط در راه باشند و انتظار می رود حوادث 
شدید آب وهوایی در دشت ها به طور فزاینده ای 

شدید و مکرر شود و یکی از راهکارها استفاده 
از راه حل های قدیمی با فناوری کمتر است که 

خشک  هوای  آب و  در  باستانی  جوامع  توسط 
ایجاد شدند، یکی از این جوامع باستانی نبطی ها 

بودند که ۲۰۰۰ سال پیش در بیابان های بسیار خشک 
اردن زندگی می کردند. نبطی ها که به دلیل نمای سنگی 
تراشیده شده در میراث جهانی یونسکو در پترا )پایتخت 
آنان( مشهور هستند عنوان مهندسان هدرولیک تاریخ را 

از آن خود کردند.
نبطی ها با استفاده از تکنیک های محلی و اتخاذ شده از 
فرهنگ های همسایه، استاد مهندسی هیدرولیک شدند. 
نبطی ها در پترا، شبکه ای از سدها را برای محافظت از 
پایتخت خود در برابر سیلاب های سیل آسا و کانال هایی 
تپه های  در  و  احداث  شهر  مرکز  به  آب  رساندن  برای 
اطراف نیز مکان هایی )terraces( برای جذب رواناب، 

کاهش خطر سیل و حمایت از کشاورزی ایجاد کردند.
باوجود توسعه و ساخت دو هزاره پیش در این زمینه، 
احیای سیستم های  برای  تلاش هایی  حاضر  حال  در 
به کنترل سیل  پترا و کمک  اطراف  در  مدیریت آب 
است.  انجام  حال  در  کشاورزی  توسعه  از  و حمایت 
با وجود اینکه اجرای این راه حل های تاریخی ممکن 
است به تنهایی مسائل پیچیده ای را که در حال حاضر 
با آن روبرو هستیم حل نکند اما احتمالا نقش مهمی 

با آب و هوای گرم تر و  به ما در سازگاری  در کمک 
خشک تر ایفا خواهد کرد مانند آب انبارهای زیرزمینی 
نبطی ها که به دوگوت )dugouts( یا فرورفتگی های 
برای  آب  مهم  منبع  هستند  معروف  حفاری شده 

کشاورزان دشت است.
آب این مخازن ساخته شده توسط انسان را می توان از 
طریق آب های زیرزمینی تامین کرد اما اغلب وابسته به 

ذوب برف بهار است، با این حال، در شرایط خشکسالی 
تابستان گذشته، بسیاری از این حفره ها خشک شدند و 
بسیاری از کشاورزان را مجبور به پمپاژ آب های زیرزمینی 

کرد که مسائل خاص خود را دارد.
اتخاذ شیوه های پایدار مشابه آنچه که نبطی ها برای 
به حداقل  به حداکثررساندن میزان جمع آوری آب و 
استفاده  تبخیر  در  آب  دست رفته  از  مقدار  رساندن 
می کنند، می تواند به افزایش کارایی این مخازن کمک 
کند. همان طور که نبطی ها آب انبارهای خود را برای 
حداکثر رساندن، حوضه آبریز قرار دادند، حفره ها باید 
به صورت راهبردی در مزارع قرار گیرند تا ذوب برف 
هرچه بیشتر جمع آوری شود. با استفاده از کمربندهای 
حفاظتی که شامل درختان ردیفی و درختچه هایی 
است که به عنوان بادگیر عمل می کنند می توانند 
عامل تجمع برف شوند و میزان ذوب برف را 

افزایش دهد.
نبطی ها همچنین مراقب بودند که از تبخیر 
اجتناب کنند و حفره های مدرن ممکن است 
از پوشش دهی برای به حداقل رساندن اتلاف 
موثر  جهانی  مطالعات  کنند.  استفاده  آب 
بودن پوشش های فیزیکی در کاهش سرعت 
تبخیر را نشان داده و اخیرا کالیفرنیا پیشنهاد 
پنل های  با  را  خود  کانال های  که  است  کرده  
خورشیدی محافظت کند تا در ذخیره آب و در 

عین حال تولید برق سبز کمک کند.
سیستم های  در  بیشتر  سرمایه گذاری  که  حالی  در 
و  دشت ها  در  آب  امنیت  افزایش  باعث  آب  ذخیره 
می شود،  طولانی مدت  خشکسالی های  اثرات  کاهش 
با  این سیستم های ذخیره سازی همچنین می توانند 
خطر  کاهش  برای  بیشتری  مزایای  از  روانآب  حفظ 
با  راه حل ها  این  اتخاذ  اگرچه  شوند،  برخوردار  سیل 
فناوری کمتر و پایدار به خودی خود دشت ها را مقاوم 
در برابر خشکسالی نمی کند اما در ترکیب با راهبردهای 
نوآورانه کشت ممکن است نقش مهمی در کمک به 
کشاورزان برای کاهش تاثیرات رو به افزایش تغییرات 

آب وهوایی ایفا کنند.

در حالی که سرمایه گذاری بیشتر در سیستم های ذخیره آب باعث افزایش امنیت آب در دشت ها و کاهش 
اثرات خشکسالی های طولانی مدت می شود، این سیستم های ذخیره سازی همچنین می توانند با حفظ روانآب از 

مزایای بیشتری برای کاهش خطر سیل برخوردار شوند، اگرچه اتخاذ این راه حل ها با فناوری کمتر و پایدار به خودی خود 
دشت ها را مقاوم در برابر خشکسالی نمی کند اما در ترکیب با راهبردهای نوآورانه کشت ممکن است نقش مهمی در 

کمک به کشاورزان برای کاهش تاثیرات رو به افزایش تغییرات آب وهوایی ایفا کنند.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه شهید »حسین قجه ای« 
از فرماندهان جنگ تحمیلی که استفاده  شخصی از بیت المال 

را برای خویش حرام کرده بود، را گرامی می دارد

کرونا در ایران

در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۱۶۵ بیمار کووید۱۹ جان خود را 
از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۴ 
هزار و ۹۲۸ نفر رسید، مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت 
اعلام کرد: در شبانه روز گذشته و بر اساس معیارهای 
به  بیمار جدید مبتلا  قطعی تشخیصی، ۱۱ هزار و ۶۴ 
کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار و ۴۷۷ نفر 

از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۸۴۴ 
هزار و ۵۸۹ نفر رسید، خوشبختانه تا کنون ۵ میلیون ۳۸۸ 
هزار و ۴۹۶ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
۴ هزار و ۴۲۲ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های 

مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند، 
تاکنون ۳۴ میلیون و ۵۵۱ هزار و ۲۰۶ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
همچنین تاکنون ۵۰ میلیون و ۳۷۳ هزار و ۴۸۸ نفر دُز 
اول واکسن کرونا و ۲۸ میلیون و ۲۹۱ هزار و ۷۷۷ نفر نیز 
دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده 
در کشور به ۷۸ میلیون و ۶۶۵ هزار و ۲۶۵ دُز رسید، در 
شبانه روز گذشته، یک میلیون و ۲۳ هزار و ۹۱۵ دُز واکسن 

کرونا در کشور تزریق شد.
در حال حاضر ۹ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۰۶ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۲۲۸ شهر در وضعیت زرد و ۱۰۵ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۳۸۸ هزار و ۴۹۶ تن رسید
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اجتماعی

جامعه

توسط »معاون نوسازی سازمان امور اداری 
و استخدامی کشور«؛

جزئیات ممانعت از ورود کارکنان 
واکسن نزده به دستگاه های

 اجرایی اعلام شد
معاون نوسازی سازمان امور اداری و استخدامی کشور گفت: 
از اول آبان ماه کارمندانی که بدون عذر موجه، دوز اول واکسن 
را دریافت نکرده اند، اجازه حضور در محل کار، ندارند، علاءالدین 
رفیع زاده در برنامه زنده تلویزیونی درباره ممنوعیت ورود کارکنان 
بدون واکسن به ادارات دولتی گفت: سازمان امور اداری و 
استخدامی کشور در راستای مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا 
نحوه حضور کارکنان در دستگاه های دولتی را تنظیم می کند 
تا بتوانند حقوق خود را به روال سابق دریافت کرده و دچار 

مشکل نشوند.
وی درباره بخشنامه اخیر که در خصوص منع ورود کارکنانی که 
واکسن نزده اند، به محل کار است افزود: این بخشنامه سازمان 
امور اداری و استخدامی کشور در راستای مصوبه اخیر ستاد 

ملی مقابله با کروناست.
معاون نوسازی سازمان امور اداری و استخدامی کشور گفت: 
ساعت حضور کارکنان طبق مصوبه ۳ خرداد ۱۳۹۹ ستاد ملی 
کرونا بدون تغییر بوده و از ساعت ۷:۳۰ تا ۱۴:۳۰ تعیین 
شده است. وی با اشاره به بهبود شرایط کرونا در کشور در پی 
افزایش واکسیناسیون اظهار کرد: همه دستگاه های اجرای 
مکلف و موظف به پیگیری واکسیناسیون کارکنان خود و 
دستگاه های  به  بخشنامه  این  و  شده اند  خانواده هایشان 
از روز شنبه  زاده  اجرایی ابلاغ شده است. به گفته رفیع 
بنا شده تا کارمندانی که بدون عذر موجه حتی دوز اول 
واکسن کرونا را تزریق نکرده اند، از ورود آنها به دستگاه های 
کرد:  خاطرنشان  وی  می آید.  عمل  به  ممانعت  اجرایی 
امکان دریافت کارت الکترونیکی واکسیناسیون برای همه 
کارکنان دستگاه های اجرایی فراهم شده است؛ آن دسته از 
کارمندانی که با نظر پزشک معالج نباید واکسن بزنند، از 
این بخشنامه مستثنی هستند و عذر آنها موجه و ورودشان 

بلامانع خواهد بود.

»رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس« 
خبر داد:

تکلیف جاماندگان سهام عدالت
 تا دو هفته دیگر تعیین می شود

 ۱۰ حدود  کرد:  اعلام  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
میلیون نفر از جاماندگان سهام عدالت هستند که تکلیف 
آن ها تا دو هفته دیگر در مجلس مشخص می شود، محمد 
رضا پورابراهیمی در خصوص جاماندگان از سهام عدالت تصریح 
کرد: در بخش اول افرادی هستند که در ابتدا فرم پر کرده و ثبت 
نام هم کرده بودند اما الان جزو مشمولین نیستند که حدود 
دو میلیون نفر می شوند. در بخش بعدی طبق آمار سازمان 
بهزیستی و کمیته امداد حدود یک میلیون و ۴۰۰ هزار خانوار از 
سهام عدالت جا مانده اند، برآورد ما این است که در کل حدود 

ده میلیون نفر از جاماندگان سهام عدالت هستند.
پورابراهیمی بیان کرد: جلساتی در خصوص تعیین تکلیف 
جاماندگان این سهام در مجلس داشته ایم و بررسی برخی 
جزئیات باقی مانده است. پیش بینی می کنیم تا دو هفته دیگر 

تکلیف جاماندگان سهام عدالت روشن شود.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: دولت از محل همین 
سهام عدالت این توانایی را دارد تا به جاماندگان سهام عدالت 
هم سود بدهد چراکه ۴۸ درصد از مجموع سهام شرکت های 
قابل واگذاری در زمان اجرای سهام عدالت مشمول واگذاری 
۱۰۰ درصد بودند که الان دولت ۴۸ درصد از مالکیت آن ها را 

تصاحب کرده است.

راه و مسکن

»وزیر راه و شهرسازی« خبر داد:

پرداخت تسهیلات قانون جهش تولید مسکن
 از هفته آینده آغاز می شود

نفت و انرژی

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران گفت: هر قدر صرفه جویی 
از سوی مردم انجام و دمای منازل در حد دمای رفاه کنترل 
شود به همان میزان به پایداری شبکه گاز کمک خواهد 
شد، مجید چگنی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه در 
زمستان پیش رو شاهد قطعی گاز خانگی و صنایع خواهیم 
بود یا خیر؟ گفت: نمی توان به طور قطع در این خصوص 
اظهارنظر کرد، زیرا این مهم به میزان مصرف و صرفه جویی 
مردم، همچنین شرایط آب و هوایی بستگی دارد، در واقع 
در صورت سرد شدن هوا و افزایش مصرف، امکان اعمال 

محدودیت و مدیریت مصرف گاز وجود دارد.

وی با بیان اینکه هر قدر صرفه جویی از سوی مردم انجام و 
دمای منازل در حد دمای رفاه کنترل شود به همان میزان 
به پایداری شبکه کمک خواهد شد، افزود: در این شرایط 
می توان علاوه بر منازل در سراسر کشور به صنایع بزرگ و 
کوچک و پتروشیمی ها نیز سوخت رسانی کرد و مانع از 
تعطیلی آنها و ورود ضرر اقتصادی به کشور شد. مدیرعامل 
شرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: اگرچه در حالت اضطراری 
تمام تلاش خود را همسو با استفاده صرف از سوخت 
گازوئیل خواهیم کرد، اما اگر شرایط سخت شود به ناچار 
باید از سایر سوخت های مایع نیز در نیروگاه ها استفاده کرد.

»مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران« مطرح کرد:

قطعی گاز خانگی و صنایع به میزان مصرف و صرفه جویی مردم ارتباط دارد

شورای  جلسه  در  شهرسازی  و  راه  وزیر  قاسمی  رستم 
در  و شهرسازی  راه  زیرمجموعه  دستگاه های  هماهنگی 
اردبیل اظهار کرد: روش تأمین منابع مالی را هم در حوزه 
مسکن و هم اجرای طرح های بزرگراهی تغییر دادیم و 
تلاشمان بر این است تا بدون اتکا به اعتبارات دولتی، از 
ظرفیت بخش خصوصی و سرمایه گذاران بیشتر استفاده 

کنیم.
وی با بیان اینکه در احداث بزرگراه ها و خطوط ریلی کشور 
سرمایه گذاران با اطمینان خاطر از بازگشت سرمایه و تأمین 
سود خود می توانند مشارکتی فعال داشته باشند، تصریح 
کرد: هم در بودجه سال آینده و هم برنامه هفتم توسعه 

راهکارهای خوبی در این زمینه پیش بینی شده است.
وزیر راه و شهرسازی به طولانی شدن راه آهن اردبیل بعد 

از گذشت 16 سال اشاره کرد و گفت: برای تکمیل راه 
آهن اردبیل هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی 
شده که قرار است 400 میلیارد تومان آن از طریق 
بانک ها تأمین شود.آنچه که در کشور از سوی 
مدیران و مسئولان باید مورد توجه قرار گیرد 
پیگیری طرح ها و پروژه هاست و مدیرانی که 
در این زمینه پیشقدم شوند، قطعاً در جذب 
اعتبارات و منابع به صورت ملی و استانی موفق 

خواهند بود.
قاسمی در ادامه به قانون جهش مسکن و تولید 

4 میلیون واحد مسکونی در چ4 سال پیش رو اشاره 
میلیارد  عامل موظفند 360  بانک های  افزود:  و  کرد 

تومان منابع را برای اجرای این طرح در قالب تسهیلات 
پرداخت کنند که تا آخر هفته آینده راهکارها و ابزارهای 
قانونی در راه اندازی صندوق ملی مسکن و تأمین منابع در 
نظر گرفته شده و به نوعی اقدامات عملیاتی در این بخش 
آغاز خواهد شد.از طریق این صندوق قرار است مابه التفاوت 
تسهیلات بانکی با نرخ چهار، شش و 9 درصد پرداخت شده 
و در کلانشهرها 400 میلیون تومان، شهرهای متوسط 350 
میلیون تومان و روستاها نیز 250 میلیون تومان تسهیلات 

به ساخت مسکن اختصاص پیدا کند.
وی اضافه کرد: برای دهک های پایین جامعه قرار است 
تسهیلات به صورت یارانه دار پرداخت شود که از ظرفیت 

صندوق ملی مسکن استفاده خواهد شد تا اقدام مناسب 
و مطلوبی را در پرداخت تسهیلات و کمک به خانواده های 

نیازمند انجام شود.
قاسمی بیان کرد: با بانک مرکزی توافق نهایی انجام شده تا 
پرداخت تسهیلات از هفته آینده شروع شود و در کنار آن با 
وزارت صنعت، معدن و تجارت رایزنی ها در حال انجام است 
تا تأمین مصالح به ویژه میلگرد، سیمان و سایر مصالح مورد 

نیاز به میزان کافی برای اجرای طرح انجام شود.

وی در مورد تأمین زمین برای احداث مسکن در قالب 
طرح جهش تولید مسکن ادامه داد: تلاش بر این است 
تا با الحاق بخشی از اراضی به شهرها و احداث شهرک ها 
و شهرهای جدید به نوعی مشکلات تأمین زمین حل شود 
که استان ها به ازای الحاق جدید از شورای عالی معماری و 

شهرسازی مجوزهای لازم را دریافت خواهند کرد.
وی یادآور شد: بر اساس آمایش سرزمینی ساخت واحدهای 

مسکونی در مناطق ایمن به دور از گسل های زلزله انجام 
می شود که در این زمینه نیز از سند آمایش سرزمینی و 
راهکارهای ارائه شده در آن استفاده خواهد شد. سال 91 
تعداد ازدواج ثبت شده در کشور یک میلیون مورد بوده 
که در سال 99 این میزان به کمتر از 300 هزار ثبت ازدواج 
رسیده که یکی از دلایل آن نبود مسکن برای جوانان است 
که بخش مهمی از درآمدها و هزینه های آنها صرف تأمین 

مسکن و سرپناه می شود.
در  مسکن  واحد  هزار   80 اردبیل  استان  در  گفت:  وی 
طول چهار سال احداث می شود که در گام اول 40 هزار 
واحد عملیات اجرایی آغاز خواهد شد و ما هیچ سقف و 
محدودیتی برای اجرای این طرح ها در سطح ملی و استانی 
نداریم. راهی جز الحاق بخشی از اراضی به محدوده 
شهرها و یا مشارکت با صاحبان اراضی در خرید و 
الحاق به شهرک ها و شهرهای جدید نداریم و بهتر 
است با تبلیغات مؤثر جذابیت بیشتری را در این 

حوزه ایجاد کنیم.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: مشکلات 
مسکن مهر در این طرح برطرف شده و برخی 
کج سلیقگی ها در طرح اقدام ملی مسکن نیز 
رفع خواهد شد که امیدواریم با اعتماد مردم به 

این طرح زمینه و بستر کار مطلوب فراهم آید.
قاسمی اضافه کرد: بنیاد مسکن نیز در مناطق 
روستایی و شهرهای زیر 100 هزار نفر ساخت واحدهای 
مسکونی را آغاز می کند و هیچ گونه مشکلی در تأمین 
زمین و تسهیلات وجود ندارد.باید هر روز شروع جدیدی بر 
اجرای این پروژه باشد و ما بتوانیم در بهترین موقعیت طرح 

جهش مسکن را به یک سرانجام مناسب برسانیم.
وزیر راه و شهرسازی همچنین گفت: با وزیر صمت جلسه ای 
داشتیم که مقرر شد تا تامین مصالح ساختمانی 4 میلیون 
واحد مسکونی )در گام نخست 2 میلیون واحد مسکونی( در 
کارگروه مشترک ساماندهی و تامین شود. حداکثر تا اواسط 
هفته در این خصوص اقدام می شود و این کار برای کنترل 

تورم قیمت مصالح انجام می شود.
وی وضعیت تولید مصالح اصلی ساختمان به ویژه سیمان 

و فولاد را در کشور مناسب اعلام کرد.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »افشین پاشاپرست«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

وزیر راه و شهرسازی به طولانی شدن راه آهن اردبیل بعد از گذشت 16 سال اشاره کرد و گفت: برای تکمیل راه آهن 
اردبیل هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی شده که قرار است 400 میلیارد تومان آن از طریق بانک ها تأمین شود.آنچه که در کشور 

از سوی مدیران و مسئولان باید مورد توجه قرار گیرد پیگیری طرح ها و پروژه هاست و مدیرانی که در این زمینه پیشقدم شوند، قطعاً 
در جذب اعتبارات و منابع به صورت ملی و استانی موفق خواهند بود.
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استان ها

اردبیل

»وزیر جهاد کشاورزی« مطرح کرد:
منطقه مغان قلب تپنده 

کشاورزی ایران است
سید جواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزی در حاشیه سفر 
به اردبیل گفت: همراه با رئیس جمهور وارد منطقه حاصلخیز 
مغان شدیم و بهترین صفت برای منطقه این است که مغان 

را باید قلب تپنده کشاورزی ایران دانست.
وی با بیان اینکه تولیدات متنوع کشاورزی در این منطقه 
در امنیت غذایی و تأمین آرامش مردم مؤثر است، افزود: 
مصوبات این سفر قطعاً به نفع توسعه کشاورزی خواهد بود تا 

به جایگاه واقعی تولید و بهره وری دست پیدا کنیم.
وزیر جهاد کشاورزی بازدید خود را از کشت و صنعت مغان و 
حمایت از این مجموعه اقتصادی یادآور شد و گفت: ۵۵۰ هکتار 
آبیاری مدرن و نوین در این منطقه اجرا می شود که آغاز عملیات 
اجرایی آن را شاهد بودیم و قطعاً در منطقه مغان خاک، آب و 
هوای مستعد بهترین شرایط را برای کشاورزی رقم زده است. 
ساداتی نژاد این منطقه را منطقه غنی و پر ثروت در تحولات 
کشاورزی برشمرد و افزود: از پایاب سد خداآفرین بازدید انجام 
شد و قرار است این پروژه با پیشرفت ۹۰ درصد با تأمین اعتبار و 

منابع مورد نیاز به سرعت تکمیل و راه اندازی شود.
وزیر کابینه رئیسی همچنین به بازدید از طرح های توسعه 
این منطقه  ادامه داد: در  گلخانه ای در مغان اشاره کرد و 
یک هزار و ۶۰۰ هکتار مجتمع گلخانه ای در حال احداث است 
که بزرگترین مجتمع گلخانه ای کشور محسوب می شود که 

با بهره برداری از آن زمینه اشتغال ۱۰ هزار نفر فراهم می آید.
ساداتی نژاد گفت: برای زیرساخت های گاز و برق در این منطقه 
برخی مشکلات وجود داشت که قرار شد خط دوم انتقال گاز 
و همچنین برق برای این مجموعه اجرایی و عملیاتی شود تا 

سرمایه گذاران مشکلات زیرساختی نداشته باشند.
وزیر دولت سیزدهم افزود: در این مجتمع گلخانه ای یک هزار و 
۶۰۰ هکتاری میزان تولید محصولات تا ۴۰۰ هزار تن پیش بینی 
شده که این می تواند به افزایش ظرفیت صادرات این بخش 
نیز کمک کند. ساداتی نژاد مشکل کم آبی را در منطقه یادآور 
شد و بیان کرد: کشور با تغییر اقلیم و خشکسالی روبه روست 

و در گذر از این وضعیت باید آب را بهینه مصرف کنیم.
اقتصادی  ارزشمندترین کالای  را  وزیر جهاد کشاورزی آب 
توصیف کرد و گفت: ما راهی جز توسعه آبیاری مدرن در 
بخش کشاورزی نداریم تا در کنار بالا بردن بهره وری کشاورزان 

بتوانند بیشترین تولید محصول را داشته باشند.

البرز

آیت الله سید محمد مهدی حسینی همدانی درخطبه 
های نماز جمعه مطرح کرد: امروز دشمنان با ترفند های 
مختلف به دنبال محقق نشدن وحدت اسلامی هستند، 
و   بررسی  )ص(  پیغمبر  رفتار  و  سیره  تا  دارد  ضرورت 
دستورالعمل ها دراین زمینه اجرایی،  بازخوانی و عمل 
شود و باید برای از بین رفتن فتنه در عالم تلاش داشت؛ 
این همان مسیری است که امام راحل )ره( و رهبر معظم 

انقلاب همواره برآن  تاکید داشته اند.
نماینده ولی فقیه در استان البرزاضافه کرد: اگر برخی 
حاکمان  دست نشانده اجازه بدهند این امر محقق می 
شود چرا که  امروز مشکل  از ناحیه برخی دولت ها است 

و گرنه  ملت ها با هم در ارتباط هستند.
آیت الله حسینی همدانی با اشاره به برخی از ویژگی 
های پیامبر اکرم )ص( از جمله ممانعت از پایمال شدن 
حق دیگران بیان داشت: برخی از مسلمانان این سیره 
فاصله گرفته اند و باید در این زمینه اقدامات بیشتری 
داشت، الگوی جامعه اسلامی رسول اکرم )ص( است، 
بنابراین باید سیره آن حضرت در رفتار سیاسی ، اجتماعی 

و فرهنگی مد نظر قرار گیرد.
نماینده ولی فقیه در استان البرز ادامه داد: همه انبیاء 
)ع( براساس روایات قرآنی یکسان نیستند و برخی بر 
دیگری فضیلت دارند هرچه خیر در عالم است از رسول 
نبی اکرم )ص( بوده و یک مورد از سیره نبی اکرم )ص( 
سیره  دهند  قرار  مدنظر  باید  اسلامی  کشورهای  که 
سیاسی و تدابیر آن حضرت در تامین حکومت ، تحکیم 

، نشرو توسعه اسلام است.
وی افزود: ایجاد وحدت، انسجام اجتماعی و برقراری 
امنیت براساس فضای وحدت و رحمت بین مسامانان 
ضروری است و  با مطالعه وضعیت سیاسی زمان رسول 
اکرم )ص( می توان به معجزه بودن این عمل پیامبر 

)ص(  پی برد.
آیت الله حسینی همدانی یادآور شد: ساخت مسجد قبا و  
مسجد نبی اکرم )ص( این پیام را داشت که اگر شرایط 

حکومت  تشکیل  باید  شد  مناسب 
کسانی  باشیم،  داشته  د  دینی 

جدا  سیاست  از  را  دین  که 
حکومت  از  چیزی  دانند  می 

نفهمیده اند.
تبریک  با  کرج  جمعه  امام 
با  ولادت  سالروز  رسیدن  فرا 
سعادت  امام صادق )ع( گفت: 
این  که  است  آمده   روایات  در 

امام بزرگوار فرمودند که گرانی قیمت ها اخلاق و رفتار 
مردم را بد می کند و امانتداری را از بین می برد؛ گرانی 
که می آید، برای مسلمانان فشار و سختی می آورد و 

برحق صبوری نمی شود.
با سرعت  رود  می  امید  کرد:  تاکید  کرج  امام جمعه 
این موضوع  مهم مدنظر قرار گیرد چنانچه رهبر معظم 
انقلاب فرمودند رفع تحریم ها دست دشمنان و خنثی 
سازی آن دست ما است؛ بنابراین دولت باید اولویت کار 
خود این مهم را قرار دهد چنانچه در بیانات عنوان شده 

درعمل نیز مورد توجه قرار گیرد.
وی با اشاره به  موضوع ترک  منطقه از سوی آمریکا  
اضافه کرد:  خیال باطلی است که آمریکا منطقه را ترک  
کند بلکه باید به این مهم توجه داشت که با روش جدید 
و نیروهای جدید وارد عمل شده است، عملیات انتحاری 
داعش در هفته گذشته و حمله افراد ناشناس در لبنان 
حکایت از این موضوع مهم دارد و بی ثباتی در منطقه 

بدون حضور آمریکا ترفند جدید دشمنان است.
وی با محکوم کردن کشتار شیعیان افغانستان افزود: 
فریاد همیشگی مرگ بر آمریکا را سرمی دهیم و دشمنان 
به دنبال آن هستند روسیه، چین و ایران که در آرامش 

منطقه موثرهستند را مشغول دارند.
امام جمعه کرج در بخش دیگری از خطبه های این 

به  امر  مهم  بحث  به  خود  هفته 
منکر  از  نهی  و  معروف 

علت  گفت:  و  پرداخت 
ترک  جوامع،  نابودی 
است؛  مهم  امر  این 
وظیفه  علما  اگرچه 
ولی  دارند  بیشتری 
از وظایف عمومی به 

هدف  رود،  شمارمی 
به  امر  ترویج  از  اصلی 

ف  و معر

و نهی از منکر ترویج و توسعه خوبی ها و از بین رفتن 
بدی ها است که باید روش های اجرای آن را نیز بلد 

باشیم.
امام جمعه کرج بیان داشت: گاهی از اوقات افراط و 
تفریط،  تسویه حساب شخصی و گروهی در این مسیر 
داریم، وقتی منکری صورت گرفت و اعتراض عمومی 
به آن شد و سپس دستگاه های مربوطه هم وارد عمل 
شدند باید  همه سکوت کنند تا نتیجه به آرامی حاصل 

شود.
وی افزود: باید در مورد مسایل عمومی هیچ مسامحه، 
قاطعانه  و  نگیرد  فشارها صورت  تاثیر  تحت  تخفیف 
براساس قانون عمل شود چرا که گاهی گفته می شود 
خلاف بزرگی نبوده درصورتی که خطا در حق مردم کم 
آن هم زیاد است، اگر نسبت به احکام دینی تزلزل بوجود 
آمد نباید ساکت شد؛ برخی به دنبال شبهه انداختن به 

این امر هستند که باید آبروی مومن حفظ شود.
وی با اشاره به سخت گیری امیر مومنان )ع( در امور بیت 
المال  ادامه داد: حضرت علی )ع( خیلی سخت می گرفت 
برای اینکه زندان مسلمین از متخلفان و دست اندازان به 
بیت المال پر نشود، برای سخت گیری ها دراین زمینه 
نباید ناراحت شد و کوتاهی هایی که  دراین زمینه بوده را 

ادامه داد چراکه جلوی ضرر بیشتر باید گرفت.
وی یاد آورشد: دراین شهر )کرج( برخی از افراد بدون آنکه 
سرکار بروند حقوق می گیرند که یکی دوتا هم نیستند 
این آیا تخلف نیست نباید بگویم چون ناراحت 

می شوند.
این  بنابراین  کرد:  تاکید  کرج  جمعه  امام 
کار  بدون سر  گرفتن  موضوع مهم حقوق 
رفتن باید در کوتاه ترین زمان ممکن بررسی 
از  و  تعداد، چه حقوق هایی  شود که چه 
چه دستگاه هایی می گیرند، بدتر ازاین ها 
خطاهایی است که انسانها از افرادی که انتظار 
ندارند می بینند باید مراقبه شدید داشت که در این 
ورطه نیفتاد مردم بلوغ پیدا کنند اگر شخصی خطا کرد 

ربطی به بقیه ندارد.
تنبیه  گفت:  همدانی  حسینی  الله  آیت 
انتقام  نه  است  کردن  بیدار  برای 
که  رصدهایی  براساس  جویی، 
روز  داشتم  کسانی در چند 
اخیر بی انصافی را به حد 
اعلا رسانند که باید 

توبه کنند.

»امام جمعه کرج« مطرح کرد: 

نباید تحت تأثیر جوسازان قرار گرفت و از انجام قانون طفره رفت

تحقیقات جدید درباره بهبودی آلزایمر و پارکینسون
 نتایج تحقیق جدید نشان می دهد که درمان با نور مادون قرمز که فقط چند دقیقه در روز طول می کشد 
می تواند به بیماران مبتلا به زوال عقل و سایر اختلالات مغزی کمک کند و حافظه و حرکت آنان را 
بهبود بخشد، این درمان با استفاده از کلاه ایمنی خاص میتواند یک درمان موفقیت آمیز برای افراد مبتلا 

به بیماری پارکینسون، آسیب های مغزی یا بیماری نورون های حرکتی نیز باشد.

اردبیل

محرابیان گفت: خشکسالی که در یک ماه اخیر از سال آبی 
جاری رخ داده در نیم قرن اخیر بی سابقه بوده است، علی اکبر 
محرابیان، وزیر نیرو  ظهر جمعه در سفر به اردبیل و بازدید از 
طرح های نیمه تمام سدسازی در منطقه مغان گفت: نسبت 
به ۵۰ سال گذشته کاهش بارندگی ها در کشور محسوس بوده 

و در برخی از استان ها تا ۴۰ درصد رقم خورده است.
او با بیان اینکه ذخایر آب پشت سدها در کشور به حداقل 
رسیده است، تصریح کرد: در کنار صرفه جویی مردم، باید در 
تأمین منابع آب به نحوی عمل کنیم تا چالش و دغدغه ای 

جدی گریبانگیر شهرها و مناطق مختلف کشور نشود.
وزیر نیرو به کم آبی مناطق روستایی و شهرهای متوسط اشاره 

کرد و گفت: حتی در کلانشهرها نیز با کمبود منابع آب روبه رو 
هستیم به گونه ای که هم اکنون آب جمع شده در پشت 
سدهای کشور به کمتر از ۱۸ میلیارد متر مکعب رسیده است.

محرابیان به وضعیت آبی استان اردبیل نیز اشاره کرد و افزود: 
این استان به رغم آنکه در پر آبی شهره بوده در سال زراعی 
گذشته با چالش های جدی روبه رو بوده و همچنان این فرآیند 
در شهرها و روستاها کاملاً محسوس است و به نظر می رسد 

ادامه این فرآیند خسارت های بیشتری را رقم خواهد زد.

وزیر کابینه رئیسی در ادامه تصریح کرد: باید در مصارف آب 
در بخش شرب و کشاورزی الگوها و معیارهای صحیح مورد 

توجه قرار گیرد تا ما بتوانیم این شرایط خشکسالی را به نحوی 
سپری کنیم.

محرابیان به تکمیل سد عمارت و همچنین پایاب برخی از 
سدها در استان اردبیل اشاره کرد و ادامه داد: برای کمک 
به توسعه کشاورزی پایاب سد گیوی و سبلان با مشارکت 

بانک های عامل در حال اجراست.
وزیر نیرو بیان کرد: با برنامه ریزی که در حال انجام است، برای 
استان های با تنش آبی بیشتر و همچنین متوسط الگوهای 
تعریف شده و سعی بر این است تا این فرآیند همچنان در 
تقویت نظام جامع تأمین منابع آب شهرها و روستاها به 

انجام برسد.

»وزیر نیرو« مطرح کرد:

خشکسالی مهرماه در نیم قرن اخیر بی سابقه است
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فرهنگی
آیا می توان واکسن کرونا و سایر واکسن ها را همزمان تزریق کرد؟

رییس اداره بیماری های قابل پیشگیری اعلام کرد: هیچ یک از واکسن های مختلفی 
که برای کووید داریم، ویروس زنده ضعیف شده نیست؛ در نتیجه با واکسن آنفلوآنزا که 
آن هم در کشور ما واکسن غیرفعال و غیر زنده است، هیچ تداخلی ندارند و می توانند 

همزمان تزریق شوند.

اخبار

در پانزدهمین دوره جوایز فیلم آسیا؛

جایزه بهترین فیلمبردار سال 
آسیا به »امینی تیرانی« اهدا شد

در  پیش  مدتی  که  آسیا  سال  فیلمبردار  بهترین  جایزه 
امینی  »مسعود  به  آسیا  فیلم  جوایز  دوره  پانزدهمین 
تیرانی« رسیده بود، به وی اهدا شد، فیلم سینمایی »دشت 
خاموش« به کارگردانی احمد بهرامی و تهیه کنندگی سعید 
بشیری که این روزها روی پرده سینماهای »هنر و تجربه« 
است و نظر مثبت منتقدان، اهالی سینما و مخاطبان را 
جلب کرده است، میزبان تعدادی از فیلمبرداران شاخص 

سینمای ایران بود.  
تورج اصلانی، ساعد نیک ذات و مهدی اصلانی از فیلمبرداران 
به نام سینمای ایران، مهدی قربان پور از مستندسازان نام آشنا 
و مسعود امینی تیرانی فیلمبردار »دشت خاموش« که به 
تازگی جایزه بهترین فیلمبردار سال آسیا را برای فیلمبرداری 
این فیلم سینمایی در پانزدهمین دوره جوایز فیلم آسیا 
که در جریان بیست و ششمین جشنواره بین المللی فیلم 
بوسان برگزار شد، عنوان بهترین فیلمبردار سال آسیا را برای 
فیلمبرداری فیلم سینمایی دشت خاموش، از آن خود کرد.

همچنین در این اکران جایزه بهترین فیلمبردار سال آسیا که 
مدتی پیش در پانزدهمین دوره جوایز فیلم آسیا به مسعود 
امینی تیرانی رسیده و احمد بهرامی آن را دریافت کرده بود، 
اهدا شد.  به وی  تورج اصلانی و ساعد نیک ذات  توسط 
»پنجشنبه های دشت خاموش« عنوان برنامه ای است که 
کارگردان و تهیه کننده فیلم در طول اکران تدارک دیده اند و 
بدین ترتیب هر پنجشنبه تعدادی از چهره های فرهنگی و 

هنری به تماشای این اثر می نشینند.  
توماج  جلیلوند،  علی  شاکردوست،  الناز  فراهانی،  شقایق 
مسعود  گلفر،  ساسان  بختیاری،  یوسف  بهزادی،  دانش 
میمی، مریم بوبانی، رویا نونهالی، رامین حیدری فاروقی، 
مونا  هاشمی،  افشین  احمدی فر،  یاور  و  قاسمعلی  جابر 
فرجاد، بهروز نشان، عباس رزیجی و فرهاد گاوزن از جمله 

مهمانان این برنامه در سه هفته گذشته بودند.
»دشت خاموش« فیلمی است که به شرایط دشوار کاری 
و روابط پیچیده انسانی در یک محیط کارگری می پردازد، 
این فیلم که پخش بین المللی آن توسط شرکت »پرشیا 
فیلم« با مدیریت علی قاسمی انجام می شود، تاکنون در 
بیش از ۲۵ جشنواره بین المللی شرکت داشته و جوایز 
مهمی را برای سینمای ایران کسب کرده است که از آن 
جمله می توان به دریافت تندیس شیر بهترین فیلم بخش 
افق ها از فستیوال ونیز سال ۲۰۲۰، تندیس بهترین فیلم از 
فستیوال هنگ کنگ سال ۲۰۲۱، تندیس بهترین بازیگر مرد 
برای علی باقری از فستیوال هنگ کنگ سال ۲۰۲۱، بهترین 
تدوین برای سارا یاوری از انجمن بین المللی منتقدان و 
روزنامه نگاران سراسر جهان سال ۲۰۲۱، نشان فیپرشی از 
بین المللی منتقدان فیلم سال ۲۰۲۰، تندیس  فدراسیون 
بنیاد فای )اعتماد ملی ایتالیا( سال ۲۰۲۱ و جایزه بهترین 
فیلم از فستیوال سابورسیو کرواسی سال ۲۰۲۱ اشاره کرد.  

علی باقری، فرخ نعمتی، مهدیه نساج، تورج الوند، مجید 
امینی،  نرگس  ایرانی،  راضیه  علاقمندان،  ناصر  فرهنگ، 
اهورا  آقازاده،  یگانه، مهتاب خوش منش، شقایق  محسن 
بهرامی، پارسا و ارشا سبحانی، برسام بهرامی، مینا سرقره در 

این فیلم بازی کرده اند.

سینما و تئاتر

هیات معرفی نماینده سینمای ایران به مراسم اسکار، 
فیلم »قهرمان« به کارگردانی »اصغر فرهادی« را به عنوان 
آکادمی  به  برای معرفی  ایران  نماینده سینمای کشور 
اسکار ۲۰۲۲ انتخاب کرد، رائد فریدزاده دبیر و سخنگوی 
هیأت معرفی فیلم ایرانی به اسکار گفت: کار این هیأت 
با توجه به تغییر قوانین اسکار بهترین فیلم خارجی زبان 
و تغییر مهلت زمانی شرکت در ادوار اخیر به دلیل شیوع 
ویروس کووید۱۹، با بررسی ۴۴ فیلم اکران شده ایرانی 
آغاز شد و سپس اعضای هیات انتخاب به یک فهرست 

متشکل از سه فیلم رسیدند.
به گفته فریدزاده، در ادامه هیات معرفی نماینده سینمای 
ایران به مراسم اسکار با بازخوانی مقررات به بازبینی و 
بررسی تخصصی فیلم ها پرداختند و پس از رأی گیری و 
تجمیع نظرات، از میان سه فیلم دشت خاموش، بندربند 
و قهرمان، فیلم قهرمان به کارگردانی اصغر فرهادی به 
عنوان گزینه نهایی انتخاب شد و با امضای اعضای این 
هیأت، به عنوان نماینده سینمای ایران به مراسم اسکار 

سال ۲۰۲۲ معرفی خواهد شد.
امسال هیات معرفی فیلم ایرانی به فرهنگستان علوم و 
هنرهای سینمایی اسکار ۲۰۲۲ از هنرمندان پیشنهادی 

خانه سینما شامل محمدعلی نجفی کارگردان و رئیس 
هیأت مدیره خانه سینما، پریوش نظریه بازیگر، مهدی 
عسگرپور  محمدمهدی  فیلمنامه نویس،  سجاده چی 
شادمهر  فجر،  فیلم  جهانی  جشنواره  دبیر  و  کارگردان 
راستین فیلمنامه نویس، فریدون جیرانی فیلمنامه نویس 
کارگردان،  و  تهیه کننده  صدرعاملی  رسول  کارگردان،  و 
دبیر  فریدزاده  رائد  و  کارگردان  فاروقی  حیدری  رامین 
سینمایی  بنیاد  بین الملل  معاون  و  بین الملل  شورای 

فارابی تشکیل شد.
فیلم قهرمان در نخستین نمایش جهانی خود در بخش 
رقابتی اصلی جشنواره فیلم کَن جایزه بزرگ هیات داوران 

را از این رویداد سینمایی دریافت کرد.
قهرمان داستان رحیم را دنبال می کند که از همسر خود 
جدا شده و به دلیل بدهی به برادر زن سابقش در زندان 
است. دختری که رحیم به آن علاقه مند است، در جریان 
مرخصی دو روزه او از زندان، یک کیف پر از سکه طلا 
پیدا می کند. رحیم ابتدا تصمیم می گیرد از این سکه 
از زندان استفاده کند  آزادی  ها برای پرداخت بدهی و 
اما بعدا نقشه پیچیده تری به ذهنش می رسد. فیلم 
قهرمان تصویری پرجنب و جوش از شهر شیراز به نمایش 

می گذارد و آن را با نقد اجتماعی همراه می کند. فرهادی 
در صحنه ساده این فیلم، یک حکایت اخلاقی پیچیده را 

با تعلیقی ملموس تلفیق می کند.
فرشته  تنابنده،  محسن  جدیدی،  امیر  فیلم  این  در 
صدرعرفایی و سارینا فرهادی در کنار جمعی از بازیگران 

بومی شهر شیراز بازی کرده اند.

ستاد خبری سی و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم 
کوتاه تهران اعلام کرد: داوران بخش مسابقه سینمای ایران 
این رویداد بین المللی معرفی شدند. بر اساس این خبر 
انسیه شاه حسینی، منوچهر شاهسواری، محمدتقی فهیم، 
مرجان اشرفی زاده، مهدی خرمیان، رضا تیموری و رضا 
فهیمی اعضای هیات داوران بخش مسابقه سینمای ایران 
سی و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران را 

تشکیل می دهند. 

انسیه شاه حسینی 

انسیه شاه حسینی متولد ۱۳۳۳ در گرگان، نویسنده و 
کارگردان و دانش آموخته کارگردانی سینما است. او موفق 

به اخذ رتبه درجه یک هنری از وزارت فرهنگ وارشاد 
اسلامی شده است. دریافت جایزه ویژه جشنواره 

ویژه  جایزه  چک،  جمهوری  از  ویواری«  »کارلو 
مردمی از جشنواره توئارمینوی سیسیل ایتالیا، 
سیمرغ بلورین بهترین فیلم از نگاه ملی و 
هفت جایزه بخش اراده ملی از جمله افتخارات 

این هنرمند است. 

منوچهر شاهسواری

منوچهر شاهسواری متولد ۱۳۳۶ در تهران، تهیه 
کننده سینما و نویسنده و دانش آموخته سینما 

از مدرسه عالی تلویزیون و سینما و مدیرعامل خانه 
سینما است. تهیه کنندگی فیلم های »یک گزارش 

واقعی«، »مخمصه«، »فصل باران های موسمی«، کسب 
سیمرغ بلورین بهترین فیلم برای »براده های خورشید«، 
مدیریت جشن صدسالگی سینمای ایران و بخش فیلم 
های خارجی فارابی و... از جمله افتخارات و سوابق این 

هنرمند است. 

محمدتقی فهیم

محمدتقی فهیم متولد ۱۳۳۵ در تربت حیدریه منتقد، 
مستندساز و کارشناس فرهنگی است. وی داور بیش از ۶۰ 
جشنواره سینمایی هنری و مشاور و کارشناسی سینمایی 
و سردبیری مجلات سینمایی  است  بوده  بنیاد شهید 
»سینما رسانه«، »پیلبان« و نقد و کارشناسی برنامه »هفت« 

و مشاور فرهنگی ایرنا از سوابق حرفه ای اوست. 

مرجان اشرفی زاده

مرجان اشرفی زاده متولد ۱۳۶۰ در خوزستان نویسنده، 
کارشناسی  مدرک  دارای  و  سینما  مدرس  و  کارگردان 
کارگردانی سینما و کارشناسی ارشد ادبیات نمایشی از 
دانشگاه هنر است. ساخت فیلم  های کوتاه »آن بالاتر 
»از منهای یک«، »فصل هفتم«، »سکوت  کنار جاده«، 

پس از نجوا« و... و فیلم بلند سینمایی »آبجی« و نگارش 
فیلمنامه سریال های تلویزیونی از سوابق این هنرمند است. 
او موفق به کسب جایزه بهترین فیلم از جشنواره زنان 
هرات، بهترین بازیگر جشنواره فیلم پکن و بروکلین آمریکا 

و... برای فیلم »آبجی« شده است. 

مهدی خرمیان

مهدی خرمیان متولد ۱۳۴۸ در یزد کارگردان و مدرس 

انیمیشن و دانش آموخته کارگردانی انیمیشن از دانشکده 
صداوسیما و کارشناس ارشد گرافیک است. وی ساخت 
فیلم های انیمیشن »کات«، »نرمو«، »افسانه شکفتن«، 
»سوزنبان« و... را برعهده داشت و کسب جوایزی نظیر 
آلمان،  دوربین طلایی و دیپلم جشنواره گلدن کمرای 
بهترین فیلم انیمیشن لندن، جایزه اول جشنواره فیلم 

کوتاه تهران و... را در کارنامه افتخارات خود دارد.

رضا تیموری

رضا تیموری متولد ۱۳۵۵ کارگردان، فیلمبردار و مدیر 
فیلمبرداری است. او ساخت ۱۴ فیلم کوتاه و فیلمبرداری 
فیلم های بلند سینمایی نظیر »بچه طهران«، »یک روز 
طولان«، »دیگری« و... را برعهده داشته است. فیلم 
های کوتاه »رهایی«، »ماهی قرل آلا«، »سومین 
روز آذر ماه« و... را ساخته و مستندهای »دماغ 
طرفه،  یک  خیابان  »اهالی  ایرانی،  سبک  به 
»سیاهان جنوب ایران« و... را فیلمبرداری کرده 
است. وی مدیریت فیلمبرداری آثار متعدد 
بهترین  نظیر  دریافت جوایزی  و  سینمایی 
دبی،  فیلم  های  درجشنواره  فیلمبرداری 
استانبول، جشن خانه سینما، کمپانی کوداک 

و... را در کارنامه کاری خود دارد. 

رضا فهیمی

رضا فهیمی متولد ۱۳۶۶ در رفسنجان و دانش آموخته 
رشته کارگردانی سینما و کارشناسی ارشد ادبیات نمایشی 
از دانشگاه سوره تهران است. او عضو ایسفا است و ساخت 
فیلم های کوتاه »یکی مثل من«، »با مرد دیگری رفت«، 
»دوباره  بلند  فیلم  و  »سفیدپوش«  و  ابری«،  »کودکان 
زندگی« را در کارنامه کاری خود دارد و تنها نماینده فیلم 
کوتاه ایران در اسکار ۲۰۲۲ با فیلم »سفیدپوش« خواهد 

بود.
تهران  بین المللی فیلم کوتاه  سی وهشتمین جشنواره 
تا دوم آبان ماه ۱۴۰۰ )۱۹ تا ۲۴ اکتبر ۲۰۲۱( در پردیس 
است.  برگزاری  حال  در  تهران  در  ایران مال  سینمایی 
آثار حاضر این رویداد همچنین در سامانه های برخط 

»هاشور«، »ودیو« و »تیوال« نمایش داده می شوند.

با انتخاب »هیات معرفی نماینده سینمای ایران«؛

فیلم »قهرمان« نماینده سینمای ایران در مراسم اسکار شد

با اعلام »ستاد خبری سی و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران«؛

داوران مسابقه سینمای ایران در جشنواره فیلم کوتاه تهران معرفی شدند
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ورزشی

اخبار ورزشی

به میزبانی تهران؛

مسابقات کشتی پهلوانی، قهرمانی 
کشور از یکم آبان آغاز می شود

مسابقات کشتی پهلوانی، قهرمانی کشور در ۷ وزن به میزبانی 
سالن ۱۲ هزار نفری ورزشگاه آزادی برگزار می شود، رقابت های 
کشتی پهلوانی، قهرمانی کشور با گرامی داشت یاد شهدا و 
یادواره شهید سپهبد پاسدار حاج قاسم سلیمانی از یکم آبان 
ماه در سالن ۱۲ هزار نفری ورزشگاه آزادی برگزار می شود. این 
مسابقات در اوزان ۵۵، ۶۰، ۷۰، ۸۰، ۹۰، ۱۰۰ و ۱۰۰+ کیلوگرم 

برگزار می شود.
به نفرات اول تا سوم این مسابقات حکم، مدال قهرمانی و جوائز 
نقدی اهدا خواهد شد و نفر اول سنگین وزن و صاحب بازوبند 
پهلوانی مبلغ سی میلیون تومان، نفر دوم بیست میلیون تومان 
و نفرات سوم هر کدام مبلغ ده میلیون تومان پاداش دریافت 
خواهند کرد. در بقیه اوزان به نفرات اول مبلغ پنج میلیون 
تومان، نفرات دوم مبلغ سه میلیون تومان و نفرات سوم مبلغ 
یک میلیون تومان پاداش پرداخت می گردد و به تیم های اول 

تا سوم این مسابقات جام قهرمانی اهدا خواهد شد.
مهرعلی باران چشمه، سرپرست فدراسیون ورزش های زورخانه 
و کشتی پهلوانی در خصوص برگزاری این مسابقات اظهار کرد: 
مقامات عالی کشوری و لشگری به این مسابقات دعوت شده 
اند و تلاش می کنیم که بازوند پهلوانی این مسابقات توسط 
رئیس جمهور کشورمان بسته شود. ورزش زورخانه ای و کشتی 
پهلوانی بیش از ۱۰۰۰ سال در کشورمان قدمت دارد و مردم 
این ورزش را دوست دارند. امسال با توجه به اینکه مسابقات 
المپیک و جهانی برگزار شد، چند تن از کشتی گیران نامدار 
کشورمان در مسابقات حضور ندارند، اما با دبیر رئیس فدراسیون 
کشتی در این خصوص صحبت کردم و امیدوارم سال آینده این 

رقابت ها با حضور کشتی گیران نامدار کشور برگزار شود.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »رحیم ابویی«
 - پیشکسوت فقید کشتی - را گرامی می دارد

دیدگاه

در ماه های گذشته صحبت های زیادی در خصوص 
شکاف در تیم ملی فوتبال شنیده می شد و هر 

را  اختلافی  هرگونه  فدراسیون نشین ها،  بار 
دراگان  البته  می کردند.  تکذیب  تیم ملی  در 
اسکوچیچ که خود را مربی حرفه ای می داند! 
در  قبل  روز  چند  و  زد  را  جرقه  اولین 
گفت وگویی با یک رسانه کروات، بازیکنان 
ایرانی را فاقد توانایی تاکتیکی معرفی کرد. 

ایرانی  »فوتبالیست های  گفت:  اسکوچیچ 
لحاظ تکنیکی و فیزیکی قدرتمند ولی  به 

فاقد توانایی تاکتیکی هستند، بازیکنان ایرانی 
در توانایی های تاکتیکی خوب نیستند ولی در 

بلندمدت آن را می آموزند.« همچنین مهدی طارمی 
مهاجم ایرانی پورتو نیز در توئیتی پاسخ اسکوچیچ را 

این چنین می دهد: »باید عرض کنم که بازیکنان ایرانی 
علاوه بر تکنیک فردی و جنگندگی، از لحاظ تاکتیکی 
نیز درک بسیار بالایی دارند ولی متاسفانه مشکلات جای 

دیگری است.«
به هر جهت با این اظهارات، هیچ شکی باقی نمی ماند که 
بازیکنان و مربی هم صدا نبوده و احتمال شکست تیمی 

که متحد نیست در آینده دور از ذهن نخواهد بود، حال 
پرسش نگارنده این است که؛ کدام سرمربی حرفه ای در 
جهان فوتبال در مصاحبه با خبرنگاران، بازیکنان تیمش 
را ضعیف در کارهای تاکتیکی نشان می دهد؟ یک مربی 

به اصطلاح حرفه ای، در هر حالت ممکن، نباید بازیکنان 
تحت هدایت خود را، ناتوان و ضعیف در تاکتیک تیمی 

معرفی کند. 

اسکوچیچ،  دراگان  که  می شود  تصور  این گونه  حال 
می خواهد شکست احتمالی تیم ملی در مسابقات آتی را 
به ضعف تاکتیکی بازیکنان نسبت دهد! که باید بگوییم؛ 

آقای اسکوچیچ! این بار را اشتباه کردی! 
هر  تحت  باید  سرباز  یک  همانند  تیم ملی  بازیکنان 
همچنین  باشند،  سرمربی  و  تیم  خدمت  در  شرایطی 
پاسخ  رسانه ها  در  نباید  حرفه ای  بازیکن  یک  هیچگاه 
سرمربی خود را بدهد! تمامی مشکلات باید در خانواده 
تیم ملی حل شود و بازیکن و مربیان نباید رودروی 
یکدیگر بایستند، اما مقصر اصلی در این خصوص 
از عقد  قبل  باید  فوتبال است که  فدراسیون 
قرارداد با اسکوچیج، به عنوان بندی از بندهای 
قرارداد، مدیریت هرگونه مصاحبه با اصحاب 
رسانه را به عهده می گرفت که این مهم 

رخ نداد. 
جناب اسکوچیچ مصاحبه شما به هیچ وجه 
نیست.  حرفه ای  سرمربی  یک  قامت  در 
به فرض که بازیکنان شما از لحاظ تاکتیکی 
در سطح پایین تری نسبت به قابلیت های فنی 
و فیزیکی شان هستند، آیا باید این موضوع در 
رسانه ها و آن هم توسط شما بیان شود یا باید 
این ضعف را در میدان تمرین با بازیکنان حل کرد!؟ 

بازی  دو  تیم ملی  ماه،  آبان  پنجم  و  بیست  و  بیستم 
حساس و تعیین کننده با تیم های به ظاهر آسان لبنان 
و سوریه در خارج از کشور دارد، امیدواریم مسائل پیش 
آمده بین مربی و بازیکنان تیم هر چه زودتر ختم به خیر 
شده تا همچنان با قدرت هرچه تمام تر به عنوان تیم اول 

گروه به جام جهانی 2022 قطر صعود کنیم.

وقتی اختلافات عیان شد؛ 

آقای اسکوچیچ اشتباه کردی!

آقای علی صادقی به نشانی متن سند : هشتگرد- خ سرزمین -کوچه غربی-ساختمان پارسه - کد پستی ۳۳۶۱۶۳۶۱۸۸
بدینوسیله به بدهکار پرونده کلاسه فوق که برابر گزارش مامور ابلاغ آدرس فوق شناخته نگردیده اید ابلاغ 
میگردد که برابر سند ازدواج شماره 4691 - 1396/1/1 بین شما و خانم ساناز گل زادگان تعداد ۱۱۴ عدد سکه 
تمام بهار آزادی بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس 
از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه 
اجرا به شما ابلاغ میگردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در 
روزنامه کثیرالانتشار محلی درج و منتشر میگردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در 
غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگر عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.  930ف
مریم ایرانی بجندی - رئیس اجرا واحد اجرای اسناد رسمی کرج

ورثه آقای مرحوم ابراهیم اسدیان مشائی) اعظم اسدیان مشائی و جواد اسدیان مشائی ( به نشانی متن سند : شهریار اندیشه فاز 
یک خ ۹ غربی جنب مینی سوپر برادران پ ۱۴- بدینوسیله به ورثه آقای مرحوم ابراهیم اسدیان مشائی بدهکار پرونده کلاسه فوق که 
برابر گزارش مامور ابلاغ آدرس فوق شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج شماره ۴۹۰۳ مورخ 1380/5/31 بین شما و 
مریم طاهبازیان تعداد چهارده قطعه سکه طلای تمام بهار آزادی تماما بصورت عندالمطالبه بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت 
وجه، بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا 
طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب 
است فقط یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار محلی درج ومنتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در 

غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. ۹۲۹ ف
ایرانی بجندی - مسئول واحد اجرای اسناد رسمی کرج - از طرف تقوی

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۴۰۰۰۳۳۸۱آگهی ابلاغ  اجرائیه  کلاسه: ۱۴۰۰۰۱۱۹۳

حمیدرضا تیموری

 خبرنگار

رزمیمستطیل سبز

مهدی مهدوی کیا، سرمربی تیم فوتبال امید که روز 
جمعه به صورت تلفنی میهمان برنامه ورزش و 
مردم بود درباره تعاملش با باشگاه های لیگ برتری 
اظهار داشت: سعی کردیم تعامل خوبی با باشگاه ها 
داشته باشیم. با توجه به اینکه در شروع لیگ برتر 
به  این حال  با  هستیم مشکلاتی وجود داشت. 
ملی  تیم  به  هم  که  کردیم  برنامه ریزی  گونه ای 

کمک شود و هم باشگاه ها متضرر نشوند.
باید  برنامه ریزی ها  کرد:  خاطرنشان  ادامه  در  وی 
به گونه ای باشد که مسابقات ما در روزهای فیفا 
برگزار شود و اگر این اتفاق رخ دهد شرایط بهتر 
خواهد بود. ما از هر بازی و تورنمنت باید برای 
خود  اصلی  به هدف  تا  کنیم  استفاده  پیشرفت 
دست پیدا کنیم. سرمربی تیم فوتبال امید در پایان 
گفت: شرایط در تاجیکستان ایده آل نیست، چون 

باید روی چمن مصنوعی بازی کنیم. حریفان ما 
سرمایه گذاری خوبی روی رده های پایه داشتند. در 
این بین تاجیکستان شاید جدی ترین حریف مان 
باشد که البته قابل احترام هم هست. این تیم 
چند بار ما را شکست داده و در جام جهانی هم 
حضور داشته است، اما با این حال ما با تمام قوا 
مقابل حریفان ظاهر می شویم. هرچند زمان کمی 
نتایج  بتوانیم  امیدوارم  اما  داشتیم،  اختیار  در 

خوبی کسب کنیم.
مقدماتی  رقابت های  در  ایران  امید  فوتبال  تیم 
قهرمانی زیر ۲۳ سال آسیا با تیم های نپال، لبنان 
و تاجیکستان هم گروه است، برنامه دیدارهای تیم 
ملی در مسابقات مقدماتی قهرمانی زیر ۲۳ سال 

آسیا به این شرح است:
دوشنبه ۳ آبان

ایران- نپال/ ساعت ۱۶ به وقت محلی )۱۴:۳۰ به 
وقت تهران(- ورزشگاه دوشنبه

پنجشنبه ۶ آبان
لبنان- ایران/ ساعت ۱۶ به وقت محلی )۱۴:۳۰ به 

وقت تهران( - ورزشگاه دوشنبه
یکشنبه ۹ آبان

محلی  وقت  به   ۱۹ ساعت  تاجیکستان/  ایران- 
)۱۷:۳۰ به وقت تهران( - ورزشگاه دوشنبه

بوکسورهای تیم  ملی ایران به منظور 
حضور در رقابت های جهانی ۲۰۲۱، در 
صربستان اردو زدند، اعضای تیم ملی 
بوکس ایران که به منظور حضور در 
رقابت های قهرمانی جهان ۲۰۲۱ عازم 
صربستان شده بودند، عصر روز جمعه 
۳۰ مهر به شهر بلگراد محل برگزاری 

این مسابقات رسیده و اردو زدند. 
جهان  قهرمانی  بوکس  رقابت های 
۲۰۲۱ صربستان از روز صبح دوشنبه 
سوم آبان ۱۴۰۰ با برگزاری مراسم قرعه 
می شود،  آغاز  کشب  وزن  و  کشی 
در  ایران  بوکس  ملی  تیم  ترکیب 

رقابت های جهانی بدین شرح است:
وزن ۵۷ کیلوگرم، سجاد محمدپور

وزن ۶۰ کیلوگرم، دانیال  شه بخش 
وزن ۶۳.۵  کیلوگرم، اشکان رضایی
وزن ۶۷ کیلوگرم، مسلم مقصودی

وزن ۷۱ کیلوگرم، فرهاد مرادی
شاهین  سید  کیلوگرم،   ۷۵ وزن 

موسوی
وزن ۸۰ کیلوگرم، میثم قشلاقی 

وزن ۸۶ کیلوگرم، علی جمالی
وزن ۹۲ کیلوگرم، طوفان شریفی
وزن ۹۲+ کیلوگرم، پوریا امیری

علیرضا  را  ایران  ملی  تیم  هدایت 
عهده  بر  سرمربی  عنوان  به  استکی 
دارد و همایون امیری، شهرام فاتح و 
محمود نهتانی  نیز به عنوان مربیان، 

این تیم را همراهی می کنند.

»سرمربی تیم ملی امید« مطرح کرد:

شرایط در تاجیکستان ایده آل نیست
بوکس قهرمانی جهان 2021 - صربستان؛

بوکسورهای ایران در بلگراد اردو زدند
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ورزشی
شاهکار جدید صداوسیما؛ فیلمبرداری بازی پرسپولیس به سبکی که تا به حال ندیده اید!

دو تیم فولاد خوزستان و پرسپولیس در شرایطی در هفته نخست بیست ویکمین دوره رقابت های لیگ برتر به 
مصاف هم رفتند که پخش تصاویر تلویزیونی این مسابقه دچار مشکل بود، این دیدار که در ورزشگاه شهدای 
فولاد خوزستان  آغاز شد، تا 8 دقیقه پس از شروع مسابقه فقط با یک دوربین دورنما که مربوط به خط آفساید 

زمین فولاد بود، به تصویر کشیده می شد. 

توپ تور

داد،  به ورزش کشورمان  والیبال  تردید درسی که  بدون 
باید سال ها در اذهان عمومی و مسئولان ورزشی به ویژه 

فدراسیون های ورزشی باقی بماند و از آن پیروی کنند.
نهال واقعی فدراسیون والیبال جمهوری اسلامی ایران با 
پایه گذاری یک مدیرِ مدبر و بسیار توانمند به نام محمدرضا 
یزدانی خرم به درختی تنومند بدل شد و شکل گرفت تا 
پله های ترقی را یکی پس از دیگری بپیماید، که اکنون به 
بار نشسته و میوه های رنگارنگ آن قهرمانی های با ارزشی 
است، که بعد از دو دوره قهرمانی نوجوانان و یک دوره 
قهرمانی جوانان در رقابت های جهانی، تیم بزرگسالان نیز در 

آسیا مقام قهرمانی کسب می کند.
والیبال که یک ورزش گروهی است، اینک در ایران، جهانی 
و همچنین  آسیا  در  قهرمانی  مقام های  و کسب  شده 

قهرمانی جوانان و نوجوانان در مسابقات جهانی توسط 
جوانان دلاور والیبال با هدایت مربیان بادانش ایرانی موُید 
آن است که طبیعتاً مسئولیت رئیس فدراسیون والیبال را 
سنگین تر کرده است، چرا که تمام  نگاه ها چه در آسیا و چه 
در دنیا، به سمت والیبال ایران دوخته شده است و اکنون 

جهانیان با نگاهی مثبت به والیبال ایران می نگرند.
این مطلب دقیقاً زمانی بیشتر عیان گردید که مقام معظم 
با جوانان کشورمان توصیه  دیدار  در  و  پیام  در  رهبری 
فرمودند: باید از والیبال ایران حمایت شود و مورد توجه 
قرار گیرد، اینکه جوانان ایران زمین می توانند در ورزش های 
تیمی قدرت نمایی کنند و پله های ترقی را به راحتی طی 
کنند، شکی نیست، منتها این مهم با حمایت همه جانبه 

مسئولان و هدایت و رهبری درست و برنامه ریزی 
اصولی میسر  می گردد.

بسیار  هزینه های  با  والیبال  امروز  اگر 
کمتر از فوتبال قله های جهان را فتح 
می کند، مطمئناً باید به حساب غیرت، 
تعصب، عرق ملی و قدرت بدنی جوانان 
سلحشور و راهنمایی منطقی مربیان 
بادانش ایرانی گذاشته شود، امروزه در 
حالی تیم های ملی و باشگاهی به مقام 

قهرمانی مسابقات آسیایی و باشگاه های 
آسیا دست پیدا می کنند که در گذشته 

بشمار  آرزو  یک  کشورمان  والیبال  برای 
می رفت، والیبال ایران از مرز آسیا گذشته 

و به عنوان یک ورزش گروهی در جهان 
صاحب مقام جهانی شده، که 

است  آن  نشانگر 
ما  جوانان  که 
قدرت  و  توان 
مقام  کسب 
در  را  جهانی 
رشته های  همه 
گروهی  ورزش 
این  که  دارند 

میسر نمی شود مگر با مدیریت خوب و منطقی و صدالبته 
هدایت صحیح.

جوانان امروز نیاز به توجه ویژه مسئولان به والیبالی دارند، 
که یک الگو شده برای سایر ورزش های گروهی بخصوص 
بسکتبال و هندبال، تا در آسیا و جهان شاهد موفقیت و 
پیشرفت های روز افزون باشیم، ضرورت خود باوری جوانان 
و پرداختن به خودسازی مربیان در والیبال ایران برای ایفای 

هدایت اصولی، امری است اجتناب ناپذیر است.  
اگر نیم نگاهی به دستاوردهای اخیر والیبال چه در بحث 
مسابقات قهرمانی آسیا و چه در رقابت های باشگاه های 
آسیا داشته باشیم به یقین پی به این حقیقت می بریم که 
والیبال ایران از منظر کارشناسان و نخبگان والیبال ایران 
و جهان، نسبت به سال های گذشته چه تفاوت هایی پیدا 
کرده و تا چه اندازه با والیبال پیشرفته روز دنیا آشنا شده 

است. 
بدیهی است بازیکنان و مربیان ما با شناخت کافی از 
است  داده  رخ  جهانی  مدرن  والیبال  در  که  تحولاتی 
از  و  آمده  غالب  مشکلات  و  نارسایی ها  از  بسیاری  بر 
سرويس های پرشی قدرتی، دفاع روی تور، توپگیری و 
ساعد زنی و پوشش دادن پشت مدافعان و برگشتی از 
دفاع مهاجم و در نهایت آبشارهای قدرتی و سرعتی بهتری 
برخوردار شده اند، ولی متاسُفانه در یکی دو سال اخیر برخی 
دستورالعمل های  و  مقررات  جایگزین  جانبی  اهرم های 
مصوبه فدراسیون والیبال توسط افرادی که تخصصی در 
والیبال ندارند، با رد احکام محرومیت های صادره از سوی 
کمیته انضباطی و کمیته استیناف، مفهوم 
نموده  تضعیف  را  محرومیت ها 
است، که در مسابقات فصل 
بازی های  در  گذشته 
تجمعی در تهران شاهد 

آن بودیم.
پس واقع بین باشیم 
هیچ  تحت  و 
اجرای  از  شرایطی 
قوانین چشم پوشی 
نکنیم که متأسفانه 
گریزی  مدنیت 

در والیبال چنان ریشه انداخته که کاپیتان بااخلاق و مربی 
بادانش والیبال به دوربین تلویزیونی حمله ور می شود و در 
صدد نابودی فیلم داخل دوربین بر می آید و آب از آب تکان 
نمی خورد و هیچ حکم محرومیتی برای مربی خاطی صادر 

نمی گردد.
همچنین دو جلسه محرومیت بازیکنی که سیلی زیر 
گوش عکاس نگون بختی که جز انجام وظیفه کاری 
نکرده می زند و تنها به دو جلسه محرومیت و مبلغی 
ناچیز جریمه نقدی محکوم می شود! اما به یکباره در 
مخفیانه  راُی  با  سپاهان  مبارکه  فولاد  تیم  با  مصاف 
کمیته استیناف سر و کله آقا در تیمش ظاهر می شود و 
تمام برنامه ریزی کادر مربیگری سپاهان را تحت الشعاع 

قرار می دهد و بهم می ریزد!
یکجانبه   و حمایت  عدالت گستر  قوانین  به  توجه  عدم 

و  بداخلاقی  فرهنگ  بهادرها،  بزن  از  فدراسیون  رئیس 
اینکه  بی فرهنگی را در والیبال دامن زده است! جالب تر 
درحین برگزاری دیدار دو تیم لیگ برتری مقابل دیدگان 
رئیس، دبیر و مسئولان برگزاری مسابقه  پس از انجام 
یک ست به یکباره دبیر سازمان لیگ در شرایطی که ناظر 
مسابقه کار بررسی کارت بازیکنان و کادرفنی را بررسی کرده 
و اجازه برگزاری مسابقه را صادر نموده است، ورود می کند 
و فرمان متوقف کردن بازی را می دهد که پس از دقایقی 
زیاد و  جدال لفظی، دبیر کمیته داوران از در وارد می شود 
و می گوید جناب داورزنی فرمودند بازی ادامه پیدا کند! در 
کجای دنیا شاهد چنین برخوردهای ناشیانه و نابخردانه 
بوده ایم؟! بگذریم که درگیری های فیزیکی در لیگ دسته 
یک و لیگ برتر کوس رسوائی برگزار کنندگان مسابقات را 

بصدا درآورده اما دريغ از گوش شنوا!
به واقع باید قبول کنیم که خشونت عریان، بداخلاقی و 
بی فرهنگی در دل این ورزش به اصطلاح دانشگاهی نفوذ 
پیدا کرده است که باید با درایت، مدیریت شود تا در فصل 

پیش رو شاهد تکرار این بزن بهادری ها نباشیم.
والیبال لحاظ  موضوع دیگری که کمتر در فدراسیون 
در  با  باشگاه ها،  مدیران  با  ارگانیک  ارتباط  می شود 
نظر گرفتن موقعیت جغرافیایی و امکانات استان ها، 
قوز  که  است  برتر  لیگ  مسابقات  برگزاری  به  نسبت 
گیری های  تصمیم  امر  در  به ویژه  شده  قوز  بالای 
اندرکاران سازمان لیگ! کار بی عدالتی  مقطعی دست 
ناهنجاری های  میدانی،  درون  تصمیم های  و 
اخلاقی با معیارهای خودمختاری فدراسیون 
نشینان سبب  گردیده تا قریب به 10 داور 
بین المللی از حضور در جلسه همگرایی 
خودداری کنند که باید ریشه یابی شود 
و مورد بررسی قرار گیرد. آقای داورزنی 
لیگ  مسابقات  شروع  آستانه  در 
هستیم ، تا دیر نشده چاره ای 
اساسی برای پیشگیری از 
گذشته  فصل  وقایع 

بیاندیشید.

جناب »رئیس فدراسیون والیبال«؛

این بار شعار بی شعار!

لیگ قهرمانان آسیا

سوژه

بر اساس اعلام سایت »فوتی رنکینگز«؛

نهایی شدن سهمیه »1+۳« ایران 
در لیگ قهرمانان آسیا 202۳

رقابت های  برای  کشورمان  نماینده های  قطعی  سهمیه 
لیگ قهرمانان آسیا مشخص شد، بر اساس اعلام سایت 
»فوتی رنکینگز«، ایران در رده بندی منطقه غرب آسیا پس از 
عربستان در رده دوم رده بندی )مجموع لیگ ها و تیم های 
ملی( کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( قرار دارد و همانند 
عربستان در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۳ سهمیه 

۱+۳ خواهد داشت.
لیگ  آینده  فصل   ۲ مسابقات  در  ایران  اساس؛  این  بر 
قهرمانان آسیا سه نماینده در مرحله گروهی این رقابت ها 
خواهد داشت و یک نماینده ایران هم در پلی آف شانس 

خود برای صعود به مرحله گروهی را امتحان خواهد کرد.

در اولین دوره جشنواره »آماده شو«؛

نفرات برتر فیتنس چلنج و قویترین 
مردان ایران مشخص شدند

پرونده اولین دوره جشنواره »آماده شو« به مناسبت هفته 
و  فیتنس  رشته های  برتر  نفرات  معرفی  با  بدنی  تربیت 
قویترین مردان به کار خود خاتمه داد، اولین جشنواره »آماده 
شو« به مناسبت هفته تربیت بدنی و به همت فدراسیون 

بدنسازی و پرورش اندام در بخش مردان برگزار شد.
پیش از این قرار بود که این جشنواره در مجموعه باملند 
تغییر  به  توجه  با  اما  شود  برگزار  مردم  عموم  حضور  با 
محل برگزاری، بعد از ظهر روز پنجشنبه با حضور جمعی 
از ورزشکاران که توسط کمیته های زیرمجموعه فدراسیون 
ثبت نام شده بودند و همچنین مسئولان کمیته قویترین 
مردان و کمیته همگانی رقابت در رشته های قویترین مردان 

و فیتنس چلنج در فضای باز انجام شد. 
رقابت فیتنس چلنج  برتر  نفرات  این مسابقات  پایان  در 

معرفی شدند.
۱- امیر پروین ۳۰۹ امتیاز
۲-میلاد لویلی ۲۶۴ امتیاز

۳-مجید سلامت و ایمان بلندجا )سوم مشترک( ۲۵۵ امتیاز
مهدی  حضور  با  مردان  قوی ترین  رقابت های  همچنین 
فاطمی دبیر کمیته قوی ترین مردان، بابک غصبانی و پیمان 
ماهری پور دیگر مسوولان کمیته قوی ترین مردان در چهار 

وزن برگزار شد.
نفرات برتر قویترین مردان به شرح زیر است:

۸۰ کیلوگرم: ۱- محمد صادق نجفی ۲- پژمان قیصری ۳- 
شعیب دربندی

 -۳ جعفری  ابراهیم   -۲ محمدی  بهمن   -۱ کیلوگرم:   ۹۵
سیدحسین میرصانع

منهای ۱۰۵ کیلوگرم: ۱- مجید اصفهانی ۲- امیر شانقی ۳- 
مهدی سلمانی

به اضافه ۱۰۵ کیلوگرم: ۱- مت
ین علی محمدی و عباد کهنسال۳- یوسف شکوری

اگر امروز والیبال با هزینه های بسیار کمتر از فوتبال قله های جهان را فتح می کند، مطمئناً باید به 
حساب غیرت، تعصب، عرق ملی و قدرت بدنی جوانان سلحشور و راهنمایی منطقی مربیان بادانش ایرانی 

گذاشته شود، امروزه در حالی تیم های ملی و باشگاهی به مقام قهرمانی مسابقات آسیایی و باشگاه های 
آسیا دست پیدا می کنند که در گذشته برای والیبال کشورمان یک آرزو بشمار می رفت، والیبال ایران از مرز 
آسیا گذشته و به عنوان یک ورزش گروهی در جهان صاحب مقام جهانی شده، که نشانگر آن است که جوانان 

ما توان و قدرت کسب مقام جهانی را در همه رشته های ورزش گروهی دارند که این میسر نمی شود مگر با 
مدیریت خوب و منطقی و صدالبته هدایت صحیح.

اصغر قلندری
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محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

سوژه

الزامات جدی »کنفدراسیون فوتبال آسیا«؛

پرسپولیس و استقلال باید تیم 
زنان تشکیل دهند!

کنفدراسیون فوتبال آسیا در موارد جدید خود برای اعطای 
مجوز حرفه ای، »تشکیل تیم زنان« را هم در الزامات قرار 
داده است، مجوز حرفه ای چالش همیشگی باشگاه های 
ایرانی است و این فصل هم پرسپولیس باتوجه به بدهی 
خواکین،  و  کالدرون  گابریل  به  خود  سنگین  خارجی 
نگرانی هایی از این بابت دارد که البته این مسئله احتمالا 
در هفته آینده برطرف خواهد شد اما نکات دیگری در این 

زمینه مطرح هستند.
به  اشاره  با  خود  جدید  شماره  در  الاوسط  شرق  روزنامه 
آنچه کنفدراسیون فوتبال آسیا برای صدور مجوز حرفه ای 
نوشته:  کرده،  اعلام  کشور  هر  فدراسیون  به  باشگاه ها 
»معیارهای اجباری برای مجوز حرفه ای وجود دارند که در 
رده های مختلف ورزشی، زیرساختی، اداری، قانونی و مالی 

بررسی می شوند.«
به عبارت بهتر باشگاه ها باید نشان دهند که تیم فوتبال 
بزرگسالان دارند، زمین تمرین و بازی خود را معرفی کنند، 
چارت اداری را ارائه کنند، اساسنامه باشگاه را در اختیار 
از نظر مالی، شفافیت را ثابت و  قرار دهند و همچنین 

نشان دهند که بدهی ندارند.
از  نقل  به  خاورمیانه،  اخبار  در  معروف  روزنامه  این  اما 
منابعی در کنفدراسیون فوتبال آسیا، از الزاماتی تازه برای 
صدور مجوز حرفه ای خبر داده: »از این پس چند دستور 
خواهد  قرار  آسیایی  باشگاه های  روی  پیش  هم  دیگر 
گرفت؛ تشکیل تیم زنان در رده حرفه ای، رجیستری تیم در 
ای اف سی، ثبت نام سوابق مالی تیمهای پایه در اسناد 
باشگاه و لیست حقوق و دستمزد تمام کارکنان باشگاه در 

رده بزرگسالان و پایه.«
فارغ از نکات مربوط به مسائل مالی، شاید نکته اصلی 
همان تشکیل تیم زنان در رده حرفه ای باشد که اتفاق 
خواهد  آسیا  حتی  و  ایران  فوتبال  سطح  در  جالبی 
نظیر  ایران  فوتبال  مدعی  تیمهای  عبارتی  به  و  بود 
پرسپولیس، استقلال، سپاهان و... برای ادامه حضور 
در لیگ قهرمانان باید در این رده هم تیمداری کنند 
زنان  تیم  با  آسیایی  وارد مسابقات  زودی  به  و شاید 

خود بشوند!
این  در  حرفه ای  مجوز  صدور  کمیته  مسئولان  از  یکی 
خصوص به خبرنگار ما گفت: »این الزام برای سال جدید 

وجود ندارد و شاید در سالهای آینده مطرح شود.«
الزام از سوی  این در حالی است که هنوز جزئیات این 
منابع دیگر منتشر نشده است، به نظر می رسد برای لیگ 
قهرمانان ۲۰۲۳ این یکی از مواردی باشد که تمام ۴۰ تیم 
حاضر در لیگ قهرمانان باید آن را رعایت کنند و بنابراین 
شاید لیگ فوتبال زنان ایران هم به کلی دچار تغییر و 

تحول بشود.

داستان  جلد

یکم،  و  بیست  لیگ  نخست  هفته  پایانی  دیدارِ  در 
پرسپولیس با نتیجه سه بر یک از سد فولاد گذشت و 
شروعی مقتدرانه در لیگ برتر داشت، در این دیدار، رضا 
اسدی )۶۱(، حامد پاکدل )۷۲( و عیسی آل کثیر )۸۴( 
برای پرسپولیس و لوسیانو پریرا )۷۷ - پنالتی( برای فولاد 

گلزنی کردند.
جدال پرسپولیس و فولاد در شرایطی برگزار شد که دو نیمه 
متفاوت داشت، نیمه اول این دیدار سرد و کسل کننده 
بود و نیمه دوم این مسابقه مهیج و جذاب از آب در 
آمد، پرسپولیس در شب گلزنی خریدهای جدیدِ خود، از 
بحرانِ شکست سنگین الهلال خارج شد، تعویض های 
یحیی گل محمدی هم شرایط بازی را به نفع سرخ ها 
تغییر داد و پرسپولیس در یک دیدار دشوار سه امتیاز 
مهم را با قاطعیت کسب کرد، اما در طرف مقابل فولادِ 
ویسی هم کم تر از حد انتظار ظاهر شد، تیمی که در خانه 
گل نمی خورد و با هدایت نکونام به رقبا حتی موقعیتی 
هم نمی داد، در خانه سه گل دریافت کرد و موقعیت های 
فراوانی را به حریف داد تا نگرانی های هواداران این تیم، 

در آغاز فصل بیش از قبل شود.
آغاز این دیدار با بازی پایاپای دو تیم همراه بود و هرچه 
از زمان بازی گذشت، دو تیم سعی داشتند فشار بیشتری 
روی حریف ایجاد کنند که در این کار ناموفق بودند. بازی 
در بیشتر دقایق نیمه نخست، در میانه زمین در جریان 
بود اما با این حال روی یکی دو حرکت، پرسپولیس کرنر 
به دست آورد که نتوانست از این فرصت ها استفاده کند.

شاگردان عبدالله ویسی در فولاد، در شروع این بازی توپ 
و میدان را در اختیار داشتند تا پرسپولیسی ها چاره ای جز 
دفاع در میانه میدان نداشته باشند، نفوذ از عمق دفاع 
پرسپولیس اصلی ترین هدف فولاد بود تا بتوانند دروازه 
حامد لک را با خطر حدی مواجه کنند اما تلاش میزبان 
در نیمه اول راه به جایی نبرد، پرسپولیس هم هرچه از 
زمان بازی گذشت فرصت بیشتری برای حمله کردن پیدا 
کرد. یحیی گل محمدی بار دیگر وحید امیری را در دفاع 
چپ بازی داد تا احسان پهلوان به جمع هافبک های این 
تیم اضافه شود، بیشتر حملات پرسپولیس در نیمه اول 
با استفاده از سانتر از جناحین طراحی شده بود اما این 
تیم هم نتوانست دروازه احسان مرادیان را باز کند تا بازی 

دو تیم در نیمه اول با تساوی بدون گل به پایان برسد.
نیمه دوم با حملات فولاد همراه بود اما دفاع مستحکم 
پرسپولیس با رهبری سیدجلال مانع از ایجاد موقعیت 
فولادی ها  شد.  ایجاد  لک  حامد  دروازه  روی  خطرناک 
که همچنان اصرار به استفاده از عمق دفاع پرسپولیس 
داشتند چند بار سمت دروازه میهمان شوتزنی کردند اما 

هیچ یک تبدیل به گل نشد.

در ادامه پرسپولیس روی توپ و میدان تسلط پیدا کرد تا 
هافبک های این تیم بازی تهاجمی انجام داده و بتوانند 
فشار مضاعف روی دروازه فولاد ایجاد کنند، فشار حملات 
پرسپولیسی ها سبب شد تا رضا اسدی روی کرنر ارسالی 
عالیشاه و غفلت موسی کولیبالی توپ را به تور دروازه 

مرادیان بچسباند.
این گل باعث شد تا دفاع فولاد جلو بکشد و بار دیگر 
ایجاد  برای  پرسپولیس  هافبک های  برای  را  فصل 
بار دیگر روی  موقعیت گل فراهم کند. وحید امیری 
ضربه ارسالی توانست حامد پاکدل را صاحب موقعیت 
گل کند و او بتواند اولین گل خود را همچون اسدی با 
پیراهن پرسپولیس به ثمر برساند، در ادامه فولاد فشار 
خود را دوچندان کرد تا یکی از گل ها را از روی نقطه 
پنالتی توسط پریرا جبران کند، امت این پایان کار نبود 
تا عیسی آل کثیر روی پاس زیبای امیری بار دیگر برای 
پرسپولیس گلزنی کند و پرسپولیس سه بر یک پیروز 

این دیدار مهم باشد.

پرسپولیس فاتحِ جدال سرخ های ایران شد؛

تلافی آسیا سرِ عبدالله!

مکث

وریا غفوری در دیدار برابر هوادار، بیست و پنجمین پنالتی 
از دست رفته استقلال در تاریخ لیگ برتر را به ثبت رساند، 
استقلال در حالی موفق شد با یک گل از سد هوادار عبور 
کند که آبی پوشان در این دیدار صاحب یک ضربه پنالتی 
شدند و وریا غفوری ابتدا آن را به گل تبدیل کرد اما پس 
از تصمیم عجیب کوپال ناظمی مبنی بر تکرار این ضربه، 
مسلم حق شناس سنگربان هوادار موفق شد این پنالتی 

را مهار کند.
که  بود  پنالتی  یکصدمین  وریا،  رفته  دست  از  پنالتی 
استقلال در تاریخ رقابت های لیگ برتر به دست می آورد. 
آبی پوشان در طول ۲۰ دوره گذشته از این رقابت ها، ۹۹ بار 
موفق به کسب ضربه پنالتی شده بودند که پنالتی وریا برابر 
هوادار پنالتی شماره ۱۰۰ استقلال بود که برای آنها خوش 

یمن نبود و از دست رفت.
نکته مهم درخصوص این آمار پنالتی ها این است که 
استقلالی ها از این ۱۰۰ مورد، ۲۵ بار ضربات خود را از دست 
داده اند که آمار خوبی محسوب نمی شود. وریا غفوری با از 
دست دادن ۴ ضربه پنالتی، در میان بازیکنانی قرار دارد که 

بیشترین پنالتی های استقلال را خراب کرده اند. کاپیتان 
آبی ها در کنار امید ابراهیمی و پشت سر آرش برهانی قرار 

داد که او ۵ بار پنالتی های تیمش را به هدر داده است.
نکته جالب درخصوص این ۱۰۰ پنالتی، رکورد منحصر بفرد 
محمد نوازی هافبک سابق آبی هاست. نوازی در لیگ برتر 
پشت ۱۱ ضربه پنالتی استقلال ایستاده و با رکورد ۱۰۰ درصد 

موفقیت، تمامی ۱۱ ضربه اش را به گل تبدیل کرده است.
اما در رتبه بندی پنالتی زنان موفق استقلال، امید ابراهیمی 
در صدر حضور دارد. او موفق شد ۱۳ بار برای آبی پوشان 
از روی نقطه پنالتی گلزنی کند. پس از او محمد نوازی با 
۱۱ مرتبه و همچنین برهانی، غفوری، عنایتی و نکونام با ۶ 
بار گلزنی از روی نقطه پنالتی، در میان پنالتی زنان موفق 
استقلال حضور دارند. نکته مهم دیگر اینکه در میان پنالتی 
گیرهای استقلال، فرهاد مجیدی سرمربی کنونی آبی ها 
در صدر قرار دارد. مجیدی ۱۰ بار در لیگ برتر برای تیمش 
سیاوش  است.  رکورددار  زمینه  این  در  و  گرفت  پنالتی 
اکبرپور و مهدی قایدی نیز ۷ بار برای استقلال پنالتی کسب 

کرده اند و در رتبه دوم مشترک قرار دارند.

آمار عجیب پنالتی های آبی ها؛

استقلال و ۲۵ پنالتی از دست رفته!

جدال پرسپولیس و فولاد در شرایطی برگزار شد که دو نیمه متفاوت داشت، نیمه اول این دیدار سرد و کسل کننده بود 
و نیمه دوم این مسابقه مهیج و جذاب از آب در آمد، پرسپولیس در شب گلزنی خریدهای جدیدِ خود، از بحرانِ شکست سنگین 

الهلال خارج شد، تعویض های یحیی گل محمدی هم شرایط بازی را به نفع سرخ ها تغییر داد و پرسپولیس در یک دیدار دشوار سه 
امتیاز مهم را با قاطعیت کسب کرد، اما در طرف مقابل فولادِ ویسی هم کم تر از حد انتظار ظاهر شد، تیمی که در خانه گل نمی خورد 

و با هدایت نکونام به رقبا حتی موقعیتی هم نمی داد، در خانه سه گل دریافت کرد و موقعیت های فراوانی را به حریف داد تا 
نگرانی های هواداران این تیم، در آغاز فصل بیش از قبل شود.


